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országgyűlési képviselő

Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgy űlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok

benyújtani

Pintér Sándor belügyminiszterhez

„Milyen körülmények indokolták a 1353/2015 . számú kormányhatározat meghozatalát
és hogyan történik a végrehajtása?” címmel

Tisztelt Miniszter Úr!

Június 2-án kelt, 1353/2015. számú határozatában a kormány az ez évben várható jelent ő s
csípőszúnyog-ártalom elleni hatékony védekezés érdekében – felhívta a nemzetgazdaság i
minisztert, hogy az Országos Katasztrófavédelmi F őigazgatóság részére biztosítson egyszeri ,
1,5 milliárd forintot az országos szúnyoggyérítési program központi megvalósítására . A
végrehajtáshoz szükséges kötelezettségvállalások megtételére a belügyminisztert jelölte ki .

Ezúton kérem Miniszter Úr szíves tájékoztatását :

- Milyen tények, érvek, konkrét előrejelzések támasztották alá, hogy idén a korább i
éveknél jelentősebb csípőszúnyog-ártalom lesz ?

Létezik-e és megismerhető-e az „Országos Szúnyoggyérítési Program”? Ki készítette,
milyen tartalommal, ütemtervvel, költségvetéssel, milyen hatáskör- é s
feladatmegosztással? Milyen környezeti vizsgálatok alapozták azt meg ?

- A védekezés megszervezését eddig az önkormányzatok végezték . Mi indokolja, hogy
már ez a feladat sem tartozik a hatáskörükbe ?

- Az önkormányzatok ezt a feladatukat eddig közbeszerzés, pályáztatás útján
bonyolították le.



Vajon a központi program megvalósítása is közbeszerzési eljárás eredményeképpe n
folyik? Hol érhető el a pályázati kiírás, illetve a döntés az indoklással, valamint a
szerződések?

- Ha közbeszerzés történt, hogyan sikerült ilyen gyorsan lebonyolítani? A
kormányhatározat június 2-i keltezésű, de a BM Országos Katasztrófavédelmi
Fő igazgatóság honlapján már június 22-én a végrehajtás operatív megkezdésér ől írtak .

- Ugyancsak a BM Országos Katasztrófavédelmi F ő igazgatóság honlapja szerint az idén
összesen mintegy 119 000 ha területen való védekezést irányoznak el ő . Ebbő l 3 400
ha-on terveznek biológiai védekezést (vagyis nem egészen a kezelt terület 3%-án) . Ez
két kérdést is felvet . Egyrészt, hogy ha már központosították a szúnyogirtást, miér t
nem a sokkal korszerűbb biológiai szúnyogirtást helyezték el őtérbe, vagy legalábbis
miért nem növelték az arányát? Már 2000-ben is az összes kezelt terület (330 .000 ha)
mintegy 10 %-ának szúnyoggyérítése (vagyis mintegy 30 .000 ha) biológiai
védekezéssel történt, az idei mintegy 3% ehhez képest jelent ős visszalépés . Másrészről
kérdéses, hogy amíg az elmúlt időszakban a legkisebb kezelt terület 180.000 ha volt
(2007-ben), a legnagyobb érték pedig 2014-ben mintegy 820 000 hektár, az éve s
állami ráfordítás pedig évente átlagosan 150-300 millió forint között alakult, akko r
most mi kerül 119 . 000 ha-on 1,5 milliárd forintba ?

Mi indokolja, - szintén a BM Országos Katasztrófavédelmi Fő igazgatóság
tájékoztatása szerint -, hogy az önkormányzatok a központi program mellett önállóan
is végezhetnek szúnyoggyérítést, illetve a kiemelt turisztikai helyszínek a Magya r
Turizmus Zrt. támogatását is kérhetik ilyen munkálatokhoz . Az „Országos
Szúnyoggyérítési Program” eszerint nem tudta/tudja pontosan meghatározni a
feladatokat ; és lehet, hogy az 1,5 Mrd forint is kevés lesz a végrehajtásra ?

- AZ OKF milyen módon végzi a Program végrehajtásának ellen őrzését? Hogyan
biztosítják a kezelendő területen tartózkodók hatékony tájékoztatását, hiszen nyár i
időszakban és üdülőhelyeken a „helyben szokásos” módok alkalmazása nem igazá n
hatékony?

Készül a Program végrehajtásáról – hozzáférhet ő - beszámoló jelentés ?

Köszönettel várom felmerült kérdéseimre tételes válaszát.

Budapest, 2015 . július 23 .

Tisztelettel :

Szél Bernadett
LMP
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